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Darujte
krevní 

plazmu 

700,- Kc 
jako náhrada 

za odber 

Prvodárce s tímto výst ižkem inzerce 
po úsp šném odb ru obdrží krom  

nan ní náhrady i láhev vína.

Bohatý
 v rnostní 
program 

P ive te nového 
dárce a získáte 
500,- K

Po dobu odb ru 
placené parkování 

na nám stí

vchod z ulice Židovská

Teploty se v létě pravidelně 
točí kolem 30 °C, a to přímo 
vybízí k příjemnému osvěžení 
ve vodě. Dá se v Jihlavě vůbec 
koupat i někde jinde než na 
koupališti? Po tom začaly Jih-
lavské noviny pátrat.

Veronika Dawidowicz ז

Dříve bylo běžné, že se rodinka 
sbalila a vyrazila k rybníku na celý 
den. V uplynulých letech se však sta-
ly populárnější spíše akvaparky, kou-
paliště či bazény. Přesto, že Jihlava 
má hned několik rybníků, které dří-
ve byly hojně vyhledávány, dnes se 
až takové oblibě netěší. Někdy je to 
z důvodu toho, že v přírodních vod-
ních plochách jsou sinice, jindy jsou 
využívány spíše pro rybáře a někdy 
je zde prostě jen špatný přístup do 
vody.

V dříve hojně navštěvovaných vod-
ních plochách jako Stará Plovárna, 
Pávovský či Hellerův rybník bychom 
dnes plavce hledali jen těžko.

Na téma přírodního koupání se na 
Facebooku strhla diskuze.

„Všude jsou pěkný koupaliště (Luka, 
Třešť), ale v Jihlavě nic pořádnýho 
není. Hlavně že máme cyklostezky 
:-D,“ napsal jeden z účastníků disku-
ze David Kubín.

Jak se ale ukázalo, přírodní koupání 

má stále své příznivce. „Včera jsem byl 
na Borovince a voda tak akorát. Není 
sice moc průhledná, ale taky nesmr-
dí, a to, že na hladině plave bordel ze 
stromů, ničemu nevadí,“ řekl příznivec 
rybníků Matěj Petrů. 

Nebyl sám, kdo si rybník ve Sta-
rých horách pochvaloval. Připojila se 
k němu i Ivana Straková: „Byla jsem 
párkrát na Borovince, voda příjemně 
chladná, na sinice je brzy, no a čisto-
ta, jako klasický rybník. Přírodní kou-
paliště by bylo super, ale jestli by tam 
bylo tolik lidí jako na Ráji, zůstanu u 
Borovinky.“

Pávov i Borovinka byly před něko-
lika lety opravdu oblíbenými ryb-
níky, které vyhledávali i zahraniční 
turisté.

„Jelikož jsem z Jihlavy, tak za mého 
mládí jsme jezdili na Pávov ane-
bo Borovinku. Když to vyšlo tak i na 
Okrouhlík, kde byla voda super, i když 
malinko studenější. Postupem let, když 
jsem si chtěl zaplavat na Pávově a ved-
le mě se objevila mrtvá ryba a bohužel 
i něco jiného, tak jsme tam přestali jez-
dit. Bohužel přestali jezdit i z NDR, 
Holandska a asi i dalších zemí. Na 
Borovince jsem prožil hodně mladých 
let. Ať už jako plavec nebo rybář. V 
dnešní době už asi spíš jen na lomy, kde 
člověk vidí aspoň dva metry před sebe 
a dolů,“ vyjádřil se v diskuzi Michal 
Šaněk.

Rybníky spíš pro rybáře

Něco se chystá?
Petr Štěpán z majetkového odbo-

ru magistrátu města Jihlavy Jihlav-
ským novinám řekl, že město Jihla-
va plánuje připravit koupací rybník 
v lokalitě Za Prádelnou, kde pro-
běhly přípravné práce, geologické 
vrty a úprava požeráku tak, aby byl 
bezpečný pro koupání dětí.

V současné době také útvar měst-
ského architekta řeší dvě mola, kte-

rá by měla být na rybníku umístěna 
pro snadnější přístup do vody.  

Co se týká populárního rybníku 
Borovinka, byly zde odebrány vzor-
ky bahna a vody, ze kterých vyplý-
vá, že je voda vhodná. „Upozorňu-
jeme však, že vzhledem k tomu, že 
rybník slouží jako rybářský sportov-
ní revír a ne jako přírodní koupaliště, 
nejsou zde pravidelně odebírány hygi-
enou vzorky vody pro vhodnost kou-
pání,“ vysvětlil Štěpán.

RyBNíK Borovinka je jednou z možností, kde se dá v Jihlavě vykoupat v přírodě. 


